
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 
Vedrørende L 68 - Forslag til Lov om et loft over indtægter fra elproduktion (indtægts-

loftsloven). 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 6 af 11. april 2023. Spørgsmålet er stillet efter ønske 

fra Trine Pertou Mach (EL). 

 

 

Jeppe Bruus 

/ Lasse Bank 

  

17. april 2023 
J.nr. 2022 - 13570 

  

Offentligt
L 68 - endeligt svar på spørgsmål 6

Skatteudvalget 2022-23 (2. samling)



 

 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren redegøre for, hvorfor der ikke kan findes en brugbar afgrænsning af selska-

ber, der handler med el eller gas og olie, som vil kunne danne grundlag for at pålægge så-

danne selskaber at betale skat af deres overnormale profit, herunder oplyse, om der ikke 

vil kunne tages udgangspunkt i afgrænsningen anvendt i garantiordningen for danske el-

selskaber af 8. september 2022?  

 

Svar 

Nærværende lovforslag har til formål at supplere og gennemføre nødindgrebsforordnin-

gens regler om et obligatorisk loft over markedsindtægter fra salg af produceret el fra fx 

vindkraft, solenergi og geotermisk energi. Som der er redegjort for i svaret på spørgsmål 

2, er det Skatteministeriets vurdering, at det ikke er muligt at fastsætte et indtægtsloft for 

uafhængige mellemhandlere, der bygger på en model svarende til forordningens indtægts-

loftsmodel. 

 

Særligt hvad angår den garantiordning, der henvises til i spørgsmålet, og som har til for-

mål at sikre forsyningssikkerheden i Danmark, bemærkes, at afgrænsningen af de virk-

somheder på elmarkedet, der er omfattet af ordningen, fremgår af § 2 i bekendtgørelse nr. 

1442 af 16. november 2022. Af bestemmelsen fremgår, at ordningen omfatter (større) 

danske el-producenter samt virksomheder, der enten er registreret som eller har anmodet 

om at blive registreret som produktions- eller forbrugsansvarlige virksomheder. 

 

Ordningen er således ikke afgrænset på grundlag af virksomhedernes eventuelle aktivite-

ter som elhandlere.  

 

Det bemærkes, at Energinet også har et register over virksomheder med handelsbalance-

ansvar. Heller ikke dette register vurderes dog umiddelbart at kunne danne grundlag for 

afgrænsningen af mellemhandlere med henblik på en særlig beskatning af disse virksom-

heder. 

 

Det bemærkes herved, at handelsbalanceansvarlige virksomheder udelukkende varetager 

balanceansvar i relation til fysisk elhandel. Det beror desuden på virksomhedernes eget 

valg, om de ønsker at være handelsbalanceansvarlige direkte over for Energinet, ligesom 

en eventuel registrering som handelsbalanceansvarlig ikke kan tages til indtægt for, at 

(mellem)handel med elektricitet er de pågældende virksomheders primære aktivitet. 
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